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Kommunstyrelsens arbetsutskott  2023-03-21  

 

_________________________________________________________________________________________________________________ 

 Utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Kommunhuset, Storuman 2023-03-21 kl. 9.30-15.30 

 Ajournering för lunch kl. 11.45-12.40 

     

Beslutande Ulrik Dahlgren (S) ordförande 

 Karin Malmfjord (S) 

 Malin Svensson (C) 

 Ulf Vidman (M) 

 Daniel Johansson (V) 

     

Övriga Maria Mickelsson kommunsekreterare  

 Peter Persson koncernchef 

 Patrik Nilsson administrativ chef, § 30 

 Anton Stenvall teknisk chef, §§ 31-33 

 Tim Sehlström mark- och exploateringsingenjör, §§ 41-45 

 Helena Viktorsson redovisningsansvarig, § 49 

 Lina Olofsson ekonomiassistent, § 49 

 Alexander Jonsson utredare, § 49 

  

   

 

 

 

 

Utses att justera Ulf Vidman 

 

Justeringens plats och tid Digital justering 2023-03-28 Paragrafer §§ 12-51 

 

Underskrifter   

                       

Sekreterare Maria Mickelsson 

  

                      

Ordförande Ulrik Dahlgren 

 

 

Justerare Ulf Vidman 

 Bevis om tillkännagivande om justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

 

Organ                                             Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 

Sammanträdesdatum                     2023-03-21 

 

Datum då anslaget sätts upp          2023-03-28      Datum då anslaget tas ned    2023-04-19 

 

Förvaringsplats för protokollet      Kommunstyrelsens kansli 

 

 

Underskrift                                      _________________________________________________ 

                                                        Maria Mickelsson  
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KSAU § 12  KS/2021:843 - 452 

 

Motion - avskaffande av fritidshuskärlen 
 

Karin Malmfjord (S) har 2021-10-25 lämnat in en motion om att avskaffa 

fritidshuskärlen.  

 

I februari 2021 antog kommunfullmäktige en kretsloppsplan med syfte att 

minska avfallsmängderna i kommunen. Det finns även ett nationellt mål om 

att kommunen ska in i en cirkulär ekonomi vilket innebär att det avfall som 

produceras i första hand ska återanvändas eller återvinnas. Om det blir nå-

gon restprodukt kvar ska de läggas i kärl som kommunen tillhandahåller.  

 

Kommunens medborgare blir bättre och bättre på att sortera ut avfall. Det 

kommer också nya mål på återvinning av produkter och restavfallet ska mi-

nimeras. Permanentboende har kärl där hushållens restavfall ska läggas i 

som sedan kommunen tömmer. Dock finns ett orosmoment – ”fritidshus-

kärl” – där avfall lämnas som många gånger inte är utsorterat. För att leva 

upp till kretsloppsplanen och Agenda 2030 behövs en förändring.  

 

Karin Malmfjord föreslår 

 

att en plan för avveckling av fritidshuskärl tas fram 

 

att fritidshuskärlen ersätts med fastighetskärl 

 

att bostadsrätts-/samfällighetsföreningar uppmanas att införa kretslopps-

hus/sophus. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-11-23 § 121 att överlämna motionen 

till kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till 

tekniska avdelningen för tjänsteutlåtande.  

 

Avfallshandläggarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Det är stora förändringar på gång inom avfallshantering. Kommunerna 

kommer bland annat få ansvar för insamling av förpackningar från hushåll 

genom fastighetsnära insamling (FNI) eller lättillgängliga insamlingsplaster 

(LIP) från den 1 januari 2024. Under utbyggnadsperioden (2024-2026) får 

insamlingen lösas genom antingen FNI eller genom LIP (återvinningsstat-

ioner är ett exempel på sådana).  
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KSAU § 12 – forts.  

 

Mot bakgrund av kommande förändringar kommer Storumans kommun att 

behöva se över avfallshanteringen, från kärl vid fastighet till återvinnings-

stationer, återvinningscentraler samt centrala uppsamlingsstationer (CUS, 

platser för fritidshuskärl). 

 

När det kommer till fastighetsnära kärl till fritidshus har det visat sig uppstå 

problem för fastighetsägare, att ställa ut kärl i rätt tid för hämtning samt att 

hålla borta snön då det är svårt att passa in stugvistelsen med tömning av 

kärlet och eventuell snöskottning. 

 

I samband med exploaterings- och detaljplaneprocessen har kommunen 

möjlighet att skapa förutsättningar för en bra avfallshantering, bland annat 

inom bostadsrätts- och samfällighetsföreningars områden. Just byggandet 

av sophus främjar kanske inte i sig utsortering av avfall. Däremot finns ett 

behov av att utöka sorteringsmöjligheterna i den västra delen av kommunen 

för att på sikt klara av att leva upp till Storumans kommuns Kretsloppsplan 

2021–2030 och Agenda 2030. 

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår avfallshandläggaren att motionen 

avslås.  

 

Beredande organs förslag 

Avfallshandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2023-03-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att en plan för avveckling av fritidshuskärl tas fram och att motionens 

första att-sats därmed bifalls 

 

att motionen i övrigt anses besvarad. 

----- 
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KSAU § 13  KS/2022:264 - 452 

 

Motion - utökade återvinningsmöjligheter på Morkans åter-

vinningscentral 
 

Torkel Stångberg (V) har 2022-04-18 lämnat in en motion av vilken sam-

manfattningsvis framgår följande:  

 

Den 1 januari 2022 har kommunerna tagit över ansvaret för insamling och 

återvinning av returpapper. Kommunen ska tillhandahålla ett system med 

lättillgängliga insamlingsplatser för att samla in utsorterat returpapper.  

 

I gällande lokala föreskrifter om avfallshantering i Storumans kommun (an-

tagna av kommunfullmäktige 2021-11-23) definieras att förpackningar ska 

utsorteras i enlighet med definitionen av förpackning i förordning 

(2018:1462) om producentansvar för förpackningar. Förpackningar ska 

lämnas i de insamlingssystem som tillhandahålls av producenterna, eller av 

producenterna upphandlad utförare. Returpapper ska lämnas i de insam-

lingssystem som tillhandahålls av kommunen, eller av kommunen upphand-

lad utförare.  

 

Grunden för insamlings- och återvinningssystemet för förpackningar i Sve-

rige är producentansvaret och det sköts av Förpackningsinsamlingen (FTI). 

Insamlingssystemet finansieras huvudsakligen med hjälp av förpacknings-

avgifter som producenterna, dvs. företag som importerar varor, fyller en 

förpackning och säljer en vara, betalar.  

 

I västra delen av kommunen finns idag två återvinningsstationer (ÅVS), 

fördelade på Älvstigen i Hemavan och Industrivägen i Tärnaby.  

 

Den västra delen av Storumans kommun har ett stort besökstryck till följd 

av närheten till fjällen och det stora utbud av upplevelseaktiviteter som er-

bjuds i form av skidåkning och skoterturism m,m. Som en följd av detta har 

utbyggnaden av lägenheter och privata fritidshus ökat avsevärt. En ökning 

som till dags dato inte ser ut att vara minskande.  

 

Vid de två FTI-återvinningsstationerna i Hemavan och Tärnaby sker det pe-

riodvis att brist på utrymme i behållarna gör att de över tid står överfyllda. I 

kombination med det fjällväder som råder, speciellt vintertid, uppstår det 

ofta klagomål kring dessa två stationer på grund av förpackningar som blå-

ser tunt omkring stationerna.  
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KSAU § 13 – forts.  

 

För att erbjuda en bättre helhetslösning för fastighetsägare och besökare bör 

det likabehandlas mellan de två återvinningscentraler (ÅVC) som finns i 

Storumans kommun, den ena i Storuman och den andra i Tärnaby (Mor-

kan). Detta skulle erbjuda en bättre helhetslösning, där det bland annat in-

nebär att man kan undvika en extra transport genom att lämna förbrukade 

produkter och förpackningar på ett och samma ställe de gånger behoven 

uppstår. Därtill skulle problem med överfyllda behållare minska.  

 

Den kostnad som detta innebär för kommunen bör räknas som försumbar, 

genom att likabehandlingsprincipen upprätthålls samt att servicen inom den 

västra delen av kommunen förbättras.  

 

Torkel Stångberg föreslår 

 

att Storumans kommunfullmäktige som sin vilja beslutar att utöka servicen 

genom att inrätta ytterligare en FTI-återvinningsstation inne på området för 

Morkans återvinningscentral i Tärnaby.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-28 § 47 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till tek-

niska avdelningen för tjänsteutlåtande. 

 

Avfallshandläggarens tjänsteutlåtande 

Den 1 januari 2024 får kommunerna ansvar för insamling av förpackningar 

från hushåll genom fastighetsnära insamling eller lättillgängliga insam-

lingsplatser. Samtliga kommuner i Sverige har erbjudits att ta över driften 

av befintliga återvinningsstationer från Förpackningsinsamlingen (FTI). Det 

är ännu inte klart vad kostnaden för övertagandet av befintliga containrar 

blir eller om det kommer finnas containrar att köpa extra och i så fall hur 

många. I samband med ett eventuellt övertagande kommer kommunen att 

behöva upphandla tömning av containrarna samt se över plats för omlast-

ning av samtliga fraktioner, färgat och ofärgat glas, plast, papper och me-

tall. 

 

Några av de närliggande kommunerna kommer att överta befintlig struktur 

medan andra tittar på andra lösningar, som t.ex. två-/eller fyrfackskärl vid 

fastighetsgräns kombinerat med lättillgängliga insamlingsplatser. 
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KSAU § 13 – forts.  

 

Storumans kommun planerar, i ett första skede, att överta befintliga åter-

vinningsstationer och ser samtidigt över möjligheten att eventuellt utöka  

antalet ÅVS:er i kommunen. 

 

Beredande organs förslag 

Avfallshandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2023-02-27. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att motionen därmed anses besvarad. 

----- 
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KSAU § 14  KS/2022:214 - 140 

 

Motion - inrättande av näringslivsråd 
 

Hans-Peter Carlson (L) har 2022-03-24 lämnat in en motion om inrättande 

av ett näringslivsråd i Storumans kommun.  

 

Storumans kommun har de senaste drygt tio åren gjort ekonomiskt över-

skott, i många fall tack vare engångseffekter av stöd och annat men kom-

munen har också ett strukturellt överskott. Samtidigt får kommunen dåliga 

betyg i mätningar om företagandets villkor och ranking av näringslivskli-

matet. 

 

När det gäller hur kommunen ska använda sina resurser i form av skatte-

pengar förekommer samverkan i grupperingar av olika slag. Däremot sak-

nas idag systematisk samverkan med de resursskapande krafterna – närings-

livet. Ett fördelaktigt företagsklimat kan ge mer resurser som i nästa steg 

innebär att kommunen kan erbjuda en bättre skola, bättre boendeplatser för 

våra äldre, mer kultur, bättre fritidsaktiviteter etc.  

 

Hans-Peter Carlson föreslår 

 

att Storumans kommun inrättar ett näringslivsråd med representanter för 

näringslivet i hela kommunen tillsammans med kommunala tjänstepersoner 

 

att kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att leda arbetet 

 

att särskild vikt läggs vid långsiktighet, hållbarhet och att skapa ett större 

skatteunderlag i kommunen 

 

att små företag och enskilda näringsidkare garanteras medverkan.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-28 § 42 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till kon-

cernchefen för tjänsteutlåtande samt till Storumans kommunföretag 

AB/näringslivskontoret för yttrande.  

 

Näringslivskontorets yttrande 2023-02-20 

Näringslivschefen föreslår i yttrandet  

 

att funktionen näringslivsråd inrättas bestående av representanter för  

näringslivet och kommunen. 
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KSAU § 14 – forts.  

 

att näringslivet representeras av Näringsföreningen Hemavan Tärnaby,  

Företagarna, Svenskt Näringsliv, Västerbottens Handelskammaren samt 

små och enskilda näringsidkare. 

 

att kommunen representeras av kommunstyrelsens ordförande, kommun-

styrelsens vice ordförande, koncernchef och näringslivschef. 

 

att näringslivsrådets huvuduppgift är att skapa och bibehålla ett gott nä-

ringslivsklimat. 

 

att näringslivskontoret ansvarar för beredning, föredragning och dokumen-

tering av rådets arbete som sammanträde 6 gånger per år. 

 

att protokollen från sammanträdet publiceras på kommunens hemsida. 

 

att näringslivskontoret avlämnar rapport om näringslivsrådets arbete till 

Storumans kommunföretags styrelse löpande. 

 

Koncernchefens bedömning 

Lycksele kommun har sedan 2017 ett näringslivsråd med i huvudsak repre-

sentanter och utformning enligt näringslivschefens förslag. Bedömningen är 

att kommunen och näringslivet skulle tjäna på en långsiktig stabil och mer 

formell samverkansplattform såsom det föreslagna näringslivsrådet. Nä-

ringslivsrådets mål och uppdrag bedöms kunna vara att förstärka dialogen 

mellan näringslivet och kommunens företrädare och därigenom underlätta 

för och stimulera det lokala entreprenörskapet för en positivare utveckling 

och tillväxt. Ett första uppdrag för näringslivsrådet skulle kunna vara arbeta 

fram ett näringslivsprogram för ett förbättrat näringslivsklimat. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-02-20. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att ett näringslivsråd inrättas i kommunen bestående av representanter för 

näringslivet och kommunen 

 

att en representant från Näringsföreningen i Hemavan Tärnaby och en re-

presentant från Företagarna samt kommunstyrelsens ordförande och kom-

munstyrelsens vice ordförande utarbetar en arbetsordning för näringslivsrå-

det som ska underställas kommunfullmäktige för beslut 
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KSAU § 14 – forts.  

 

att motionen därmed anses besvarad. 

----- 
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KSAU § 15  KS/2022:261 - 622 

 

Motion - mellanmål till skolelever 
 

Daniel Johansson (V) och Emilia Ronnhed (V) har 2022-04-13 lämnat in en 

motion där de skriver följande.  

 

Elever får idag möjlighet att köpa fikabiljetter de dagar de har långa dagar 

på skolan. Det är inte alla barn som får detta då föräldrar av olika anled-

ningar inte skickar med barnen pengar till skolan, beroende på allt från 

glömska till att det helt enkelt inte finns pengar att avvara. Barnen ska inte 

drabbas av dessa orsaker och deras skolgång ska inte påverkas. Hanteringen 

av fikabiljetter borde samtidigt rimligtvis skapa en del administration för 

skolkökspersonalen. 

 

Motionärerna föreslår 

 

att systemet med fikabiljetter utreds vad gäller  

 

o antalet elever som köper fikabiljetter idag  

o antalet elever som skulle kunna omfattas om det vore gratis samt 

kostnaden för detta 

 

att förslag tas fram för ett system där mellanmålet är kostnadsfritt.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-28 § 44 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till ad-

ministrativ chef  

för tjänsteutlåtande.  

 

Administrativ chefs utredning och bedömning 

Mellanmål serveras på Vallnässkolan och Skytteanska skolan. Avgiften per 

mellanmål är i nuläget 11 kr och i det ingår smörgås och dryck.  

 

Den totala intäkten för mellanmålen för 2023 för Vallnässkolan prognosti-

seras till 48 000 kr och för Skytteanska skolan till 33 000 kr. Sammanlagt 

ca 81 000 kr.  

 

Det saknas uppgifter om hur många individer som köper mellanmål.  

 

Fikabiljettsystemet administreras av köken själva.  

 

Betalning sker via kontanter och i ökad grad via swish.  
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KSAU § 15 – forts.  

 

Om avgiften ska avvecklas krävs ett budgettillskott för kostverksamheten 

motsvarande den intäkt de har idag. Så länge nuvarande budgetram gäller 

för kostverksamheten saknas det förutsättningar att göra den avgiftsfri.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chefs tjänsteutlåtande 2023-03-13. 

 

Administrativ chefs förslag 

 

att motionen avslås.  

 

Karin Malmfjord (S), biträdd av Daniel Johansson (V), yrkar att ärendet 

återremitteras för kompletterande utredning enligt följande:  

 

o Ta fram ett underlag för antalet elever som skulle kunna omfattas om 

det vore gratis samt kostnaden för detta. 

o Ta fram ett förslag för ett system där mellanmålet är kostnadsfritt. 

o Utredningen ska omfatta alla skolor i kommunen. 

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om ärendet ska avgöras i dag eller vid se-

nare tillfälle, vilket innebär bifall till återremissyrkandet. Ordföranden fin-

ner att ärenet ska avgöras vid senare tillfälle och att arbetsutskottet därmed 

bifaller återremissyrkandet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet för kompletterande utredning enligt följande:  

 

o Ta fram ett underlag för antalet elever som skulle kunna omfattas om 

det vore gratis samt kostnaden för detta. 

o Ta fram ett förslag för ett system där mellanmålet är kostnadsfritt. 

o Utredningen ska omfatta alla skolor i kommunen. 

----- 
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KSAU § 16  KS/2022:263 - 820 

 

Motion - system för föreningars tillgång till kommunens  

idrottshallar 
 

Daniel Johansson (V) har 2022-04-05 lämnat in en motion där han samman-

fattningsvis skriver följande.  

 

Idrott och en meningsfull fritid är något bra och viktigt för samhället. Före-

ningslivet är ett viktigt kitt för att kommunen ska vara attraktiv att bo i. Det 

finns idag ett uthyrningssystem för kommunens idrottshallar där föreningar 

ges olika förutsättningar och där nuvarande system skapar en onödig press 

på bokade tider i bollhallen. Genom de skötselavtal som kommunen tecknat 

med Storumans IK har idrottsklubben ingen hyreskostnad för att vara i 

bollhallen. Detta gör att SIK:s alla sektioner med inomhusverksamhet vill 

vara i bollhallen för att hålla nere sina kostnader samtidigt som fler före-

ningar också vill vara där eftersom den är störst och lämpligast för många 

idrotter. Detta medför att konkurrensen om tider i bollhallen blir svår att 

hantera både för kommunens bokningsansvarig och för föreningarna som 

vill vara i bollhallen.  

 

Daniel Johansson föreslår 

 

att det utreds ett system där föreningar kan nyttja alla kommunens idrotts-

hallar utan kostnad som förenklar för alla föreningar och ökar tillgänglig-

heten. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-28 § 46 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till tek-

niska avdelningens projektledare för tjänsteutlåtande.  

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Motionen har beretts på ett möte i februari där tjänstepersoner som är an-

svariga för eller jobbar med fritidslokaler diskuterade förslaget (mötesan-

teckningar  se bilaga till tjänsteutlåtandet). Sammanfattningsvis kom tjäns-

tepersongruppen fram till att föreningslivet är väldigt viktigt, men att göra 

det kostnadsfritt för föreningar i idrottshallarna kanske inte är det enda sät-

tet att stötta ideella föreningar på. Kommunen håller i dagarna på att införa 

ett nytt bokningssystem som ska öka tillgängligheten och även underlättar 

bidragsansökan. Utöver det håller en projektledare på att anställas som ska 

jobba med det treåriga projektet ”Insatsprojekt för uppstart av förenings-

stödsverksamhet”. Tjänstepersongruppen anser det vara rimligt att den nya  
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KF § 16 – forts.  

 

projektledaren får i uppdrag att se över bidragssystemet och nivån på bidra-

gen så att kommunen i stället för att införa gratis hyra av idrottslokalerna 

gör det enklare för samtliga föreningar att ansöka om bidrag för de aktivite-

ter som genomförs. Även taxorna för hyra av fritidslokaler kan ses över. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-17.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunen även fortsättningsvis ska debitera hyra till föreningar som 

bokar kommunens idrottshallar 

 

att det nya projektet ”Insatsprojekt för uppstart av föreningsstöds-

verksamhet” får i uppdrag att se över de bidrag som föreningar kan få när 

de ordnar olika typer av aktiviteter samt se över kommunstyrelsens taxor 

för lokalhyror som berör föreningar 

 

att motionen därmed anses besvarad. 

----- 
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KSAU § 17  KS/2022:410 - 456 

 

Medborgarförslag - "Återbruka hela prylar!" 
 

Ett medborgarförslag har 2022-05-31 lämnats in om att återbruka och åter-

använda hela och fungerande prylar för ett cirkulärt och hållbart samhälle. 

Förslagsställaren föreslår en ”ta tillvara-verkstad” för att repa saker och 

sälja dem på nytt. Detta borde också kunna vara en plats för personer som 

behöver arbetsträning i vardagen. En enkel variant är att ha en bod på åter-

vinningscentralen där man kan ställa och hämta saker som är hela, rena och 

som kan komma till användning igen. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-14 § 79 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till tekniska avdelningen för tjänsteutlåtande.  

 

Avfallshandläggarens tjänsteutlåtande 

Enligt Storumans kommuns Kretsloppsplan 2021-2030 är en av åtgärderna 

för att nå mål nummer 2a och 2f för cirkulär ekonomi och hållbar livsstil att 

”samla in återbrukbara produkter för vidareförsäljning vid samtliga åter-

vinningscentraler i kommunen och informera om det”.  

 

På återvinningscentralen (ÅVC) i Storuman finns, sedan ett par år tillbaka, 

en avsedd plats för att kostnadsfritt ge och ta främst möbler i syfte att an-

vändas för återvinning. Detta har uppfattats positivt av såväl medborgare 

som ÅVC-personalen.  

 

Morkans återvinningscentral i Tärnaby saknar i dagsläget avsedd plats för 

att hantera återvinningsbara möbler för ett ”Ta-och-Ge”-system men det 

finns planer på att införa något liknande även på denna återvinningscentral. 

 

Vad gäller frågan om att återbruka och återanvända hela och fungerande 

prylar så finns liknande åtgärder för att nå mål nummer 2a och 2f i krets-

loppsplanen. Storumans kommun ska ”verka för etablering av fritidsbank 

och/eller second hand-verksamhet”. I kommunen finns redan ett antal or-

ganisationer som ägnar sig åt second-handverksamhet och återbruk, exem-

pelvis Röda Korset, Lions, Handkraft och återbruk samt Gammnytt. 

 

Beredande organs förslag 

Avfallhandläggare Sandra Lundstens tjänsteutlåtande 2023-02-24. 
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KSAU § 17 – forts.  

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 

----- 
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KSAU § 18  KS/2022:91 - 819 

 

Medborgarförslag - hundrastgård i Tärnaby 
 

Ett medborgarförslag har 2022-02-15 lämnats in där förslagsställaren före-

slår att tennisplanen i Tärnaby används för att anlägga en hundrastgård. 

Förslags-ställaren menar att det ganska enkelt skulle gå att göra om den 

genom att lägga dit ny sand/grus, ta bort stolpar mm, ställa dit en bänk, 

kolla stängslet, sätta upp en skylt vid vägen samt att sätta upp en hundlatrin. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-28 att överlämna medborgarförsla-

get till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har därefter 

överlämnats till tekniska avdelningens projektledare för tjänsteutlåtande.  

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Efter diskussion med arbetsledaren på tekniska avdelningen i Tärnaby kan 

man konstatera att även om inte tennisplanen används så flitigt i dagsläget 

kan det ses som slöseri med resurser att göra om tennisplanen till hundrast-

gård då en sådan kan fungera i mer kuperad terräng och inte kräver det 

markarbete som genomförts för att få till tennisplanen.  

 

Det bör finnas möjligheter för föreningar att anlägga en hundrastgård på en 

annan plats och att söka pengar för denna typ av byggnationer/anläggningar 

(exempelvis via bygdemedel). Tidigare har Storumans IK Fotboll ansökt 

och beviljats pengar för att anlägga och underhålla en hundrastplats vid 

Storhälla i Storuman. Efter diskussion med en av projektledarna som höll i 

uppbyggnaden av hundrastgården i Storuman så var materialkostnaden för 

den mellan 75 000–100 000 kr. Då utfördes arbetat av ideella krafter.   

 

Kommunen har i dagsläget inte några medel avsatta för denna typ av inve-

steringar och har inte heller tidigare byggt upp och ansvarat för någon 

hundrastplats i kommunen. 

 

Om det finns en förening som är villig att söka bidrag för att bygga en 

hund-rastgård så är det viktigt att det finns ett avtal med markägaren gäl-

lande markupplåtelse, ansvar och underhåll mm. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-03-13. 
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KSAU § 18 – forts.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till att det inte är lämpligt att 

göra om en tennisplan till hundrastgård samt att det inte är ett kommunalt 

ansvar att bygga en hundrastgård. 

----- 
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KSAU § 19  KS/2022:509 - 829 

 

Medborgarförslag - hundrastplats i Hemavan-Tärnabyområdet 
 

Ett medborgarförslag har 2022-07-15 lämnats in där förslagsställaren före-

slår en hundrastplats i Tärnaby-Hemvanområdet. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-27 § 101 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärende har 

därefter överlämnats till tekniska avdelningens projektledare för tjänsteutlå-

tande.  

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Det bör finnas möjligheter för föreningar att söka pengar för denna typ av 

byggnationer/anläggningar (exempelvis via bygdemedel). Tidigare har Sto-

rumans IK Fotboll ansökt och beviljats pengar för att anlägga och under-

hålla en hundrastplats vid Storhälla i Storuman.  

 

Efter diskussion med en av projektledarna som höll i uppbyggnaden av 

hundrastgården i Storuman uppgick materialkostnaden för den mellan 75 

000–100 000 kr. Då utfördes arbetet av ideella krafter.   

 

Kommunen har i dagsläget inte några medel avsatta för denna typ av inve-

steringar och har inte heller tidigare byggt upp och ansvarat för någon 

hundrastplats i kommunen. 

 

Om det finns en förening som är villig att söka bidrag för att bygga en 

hundrastgård är det viktigt att det finns ett avtal med markägaren gällande 

markupplåtelse, ansvar och underhåll mm. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-22. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till att det inte är ett kommu-

nalt ansvar att bygga en hundrastgård och att det saknas resurser att göra 

det. 

----- 
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KSAU § 20  KS/2022:507 - 840 

 

Medborgarförslag - fler pollinatörer 
 

Ett medborgarförslag har 2022-07-14 lämnats in där förslagsställaren före-

slår 

 

att kommunen till sommaren anlägger ängsmark och sår eller planterar 

ängsblommor på flera av kommunens grönområden/gräsmattor 

 

att dessa områden endast får klippas på hösten när alla blommor blommat 

klart och humlor och bin gått i dvala 

 

att dessa områden ska förbli ängsmark år efter år.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-27 § 99 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande. 

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

För ett antal år sedan inkom ett liknande förslag och det beslutades då att 

avsätta tre ytor som ängsytor (två i Storuman och en i Stensele). Istället för 

att plantera nya ängar har kommunen låtit dessa grönytor växa upp till 

ängsytor för att se och kunna utvärdera om de är lämpliga som ängsytor. Ef-

ter diskussion med handläggare på länsstyrelsen har kunnat konstaterad att 

detta är en bra väg att gå, eftersom det då kommer växter som naturligt 

finns i vårt område. Efter utvärdering kan konstateras att grönytan vid Bad-

sjön och den mellan Parkskolan och Blå vägen fungerat bra. Däremot har 

den i Stensele inte varit så bra som ängsyta eftersom det framförallt blivit 

högt gräs och sly på den ytan.  

 

Kommunen ansvarar inte för någon grönyta i Hemavan som skulle kunna 

vara lämplig, men i Tärnaby skulle det vara möjligt att testa att låta gräset 

växa upp på två ytor och sedan utvärdera om de är lämpliga som äng. Här 

är det dock viktigt att välja en yta som inte är i närheten av de många lupin-

områden som finns i områden, och även hålla koll så att det inte kommer 

upp lupiner på ängsytorna (kommunen har gått med i ett samarbete för att 

bekämpa lupinerna i Tärnabyområdet).  
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KSAU § 20 – forts.  

 

 

I Storuman-Stenseleområdet bör det finnas goda möjligheter att låta gräset 

växa upp till ängsytor på några nya områden för att utvärdera dessa. I  

Storuman är det lämpligt att fortsätta med ängsytorna vid Badsjön och 

Parkskolan-Blåvägen, men att de justeras så det går att underhålla dem 

bättre (för att minska risken för sly). Områdena kompletteras även med ett 

nytt område på kommunens mark vid Ringvägen.  

 

I Stensele föreslås att testa två nya områden. Det ena bredvid busshållplat-

sen Tornvägen och det andra på fastigheten Grossisten 4 intill Blå vägen i 

Stensele där det idag står en övervuxen träddunge. Ytan vid busshållplatsen 

behöver markberedas, uppskattningsvis till en kostnad på ca 20 000 kr för 

en grävmaskin och traktor en dag. Träddungen utmed Blå vägen används 

vintertid som snötipp, men behöver huggas/gallas ur och jämnas till, kost-

nad ca 10 000 kr. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-15. 

 

Projektledarens förslag 

 

att kommunen uppdrar åt arbetsledaren i Tärnaby att avsätta två gräsytor i 

Tärnaby som får växa till ängsytor 

 

att de två befintliga ängsytorna i Storuman kompletteras med ytterligare en 

vid Ringvägen i Storuman 

 

att tekniska avdelningen ansöker om 30 000 kr i bygdemedel eller liknande 

för åtgärderna vid busshållplatsen och Grossisten 4 i Stensele samt att ge-

nomföra dessa åtgärder om medlen beviljas  

 

att de ytor (totalt fem till sju beroende på om åtgärderna genomförs) som 

avsätts som ängsytor klipps på hösten när alla blommor blommat klart samt 

får förbli ängsytor år efter år 

 

att ängsytorna utvärderas och ersätts av nya ytor ifall de inte är lämpliga 

som ängar så att kommunen totalt har minst sju ängsytor   

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 
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KSAU § 20 – forts.  

 

Yrkande 

Malin Svensson (C) yrkar  

 

att första till och med femte att-satserna i projektledarens förslag avslås  

 

att medborgarförslaget anses besvarat med hänvisning till de befintliga om-

råden i kommunen som redan är avsatta för ändamålet.  

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på projektledarens förslag och Malin 

Svenssons yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Malin 

Svenssons yrkande.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att första till och med femte att-satserna i projektledarens förslag avslås  

 

att medborgarförslaget anses besvarat med hänvisning till de befintliga om-

råden i kommunen som redan är avsatta för ändamålet.  

----- 
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KSAU § 21  KS/2022:555 - 841 

 

Medborgarförslag - Utsiktsplats Kanahobben 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-08-16 om utsiktsplatsen vid 

Kanahobben i Tärnaby där förslagsställaren föreslår följande åtgärder: 

 

o Ordentlig röjning av träd och sly för utsiktens och vägens skull 

o Uppsättning av skylt ”Utsiktsplats” nere vid E12:an 

o Översyn av vägens standard och beläggning 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-27 § 103 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande.  

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Kanahobben är en högt belägen rastplats på Laxfjället, Tärnaby och till 

Kanahobben går en väg. Delar av vägen och marken kring själva rastplatsen 

ägs av kommunen. Under åren 2015–2018 pågick ett projekt finansierat av 

bygdeavgiftsmedel, där kommunen planerade ut marken, genomförde en-

klare röjning och förbättrade utsikten samt ställde upp ett handikappanpas-

sat bänkbord. I projektet köptes även en skylt in som visar var stigen upp 

till Laxfjället går. 

 

Kommunen har gjort vissa åtgärder i anslutning till Kanahobben, exempel-

vis så släntklippte kommunen utmed vägen hösten 2022(ca tre klippbred-

dar/slag). Större och grövre träd var de tvungna att gå runt. Sommaren 2022 

asfalterades även Sandviksvägen sträckan mellan Blå vägen och förbi cam-

pingen, ca 560 m. Att åtgärda resterande del av vägen på samma sätt som 

den första delen förväntas kosta minst mellan en miljon kronor till två och 

en halv miljoner kronor beroende på vad som görs och vem som ska be-

kosta det. Att röja och hugga träd förväntas bli dyrare än om marken varit 

plan eftersom det är väldigt brant och svåråtkomligt i området, men förmo-

das vara genomförbart för ca 100 000 kr.  

 

Kostnadsberäkningar framgår av bilaga till tjänsteutlåtandet.  

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-22. 
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KSAU § 21 – forts.  

 

Projektledarens förslag 

 

att medborgarförslaget avseende röjning och skylt anses besvarat genom att 

tekniska avdelningen ansöker om 100 000 kr i bygdemedel för att röja och 

hugga ner sly och träd för att förbättra utsikten samt för att köpa och sätta 

upp en skylt vid Blå vägen och att tekniska avdelningen genomför åtgärder-

na ovan om bygdemedel beviljas   

 

att medborgarförslaget om att höja vägens standard och beläggning avslås 

eftersom det bedöms bli alltför kostsamt och kommunen inte har någon 

finansiering för det. 

 

Yrkande 

Malin Svensson (C) yrkar 

 

att medborgarförslaget avslås i sin helhet.  

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på projektledarens förslag och Malin 

Svenssons yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Malin 

Svenssons yrkande.  

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att medborgarförslaget avslås i sin helhet.  

----- 
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KSAU § 22  KS/2022:653 - 312 

 

Medborgarförslag - förlängd trottoar förbi Vikmyrastadion i 

Tärnaby 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-09-21 där förslagsställaren öns-

kar en förlängning av trottoar eller en gångbana förbi Vikmyrastadion i 

Tärnaby och gärna längre.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-22 § 144 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till vägingenjören för tjänsteutlåtande. 

 

Vägingenjörens tjänsteutlåtande och bedömning 

Väg E12 ägs av Trafikverket. Storumans kommun har kontinuerliga dis-

kussioner om utvecklingen med Trafikverket angående planering för pro-

jekteringar och förändringar efter väg E12. Trafikverket håller på med en 

fördjupad utredning om gång- och cykelväg mellan Konäset och tullsta-

tionen i Tärnaby. I deras 6-åriga vägplan lyfts denna gång- och cykelväg in.  

 

Tekniska avdelningen har kontakt med Trafikverket i ärendet och följer upp 

den pågående utredningen om gång- och cykelvägen.  

 

Beredande organs förslag 

Vägingenjör Karolina Ivebo Lantz tjänstutlåtande 2023-03-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget anses besvarat med hänvisning till vägingenjörens 

tjänsteutlåtande och bedömning.  

----- 
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KSAU § 23  KS/2022:579 - 332 

 

Medborgarförslag - lekpark i Gunnarn 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-08-21 där förslagsställaren före-

slår att det byggs en lekpark i Gunnarn. Förslagsställaren menar att det finns 

många barn i  

Gunnarn och att det vore trevligt om det byggdes en lekpark även där och 

inte bara i Hemavan, Tärnaby, Storuman och Stensele.   

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-27 § 104 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande.  

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Under åren 2016–2019 drev kommunen ett projekt, beslutat av kommunsty-

relsen och som finansierades av kommunala medel, som innebar att det 

skulle rustas upp och byggas lekplatser i de samhällen i kommunen där det 

bor flest barn, det vill säga Storuman, Stensele, Hemavan och Tärnaby. I 

uppdraget ingick även att avveckla befintliga lekplatser som inte uppfyllde 

lagkrav. 

 

Ett likadant medborgarförslag från samma förslagsställare har tagits upp ti-

digare och kommunstyrelsen beslutade 2022-02-01 § 12 att lekparken vid 

skolan i Gunnarn skulle rustas upp. I det beslutet fanns det inte något för-

slag på finansiering och det är anledningen till att lekparken ännu inte på-

börjats. 

 

Att komplettera och utveckla lekparken i Gunnarn skulle kosta ca 400 000 

kr. Beräkningen är gjord utifrån ett liknande arbete som genomfördes på 

Timotejvägen i Storuman 2017 och då beräknas kostnaden för material till 

250 000 kr och markarbeten och byggnationer till 150 000 kr. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-03-01. 

 

Projektledarens förslag 

 

att tekniska avdelningen ansöker om 400 000 kr i bygdemedel för att rusta 

upp lekparken vid skolan i Gunnarn och genomför åtgärderna om bidraget 

beviljas 
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KSAU § 23 – forts.  

 

att detta beslut ersätter kommunstyrelsens beslut 2022-02-01 § 12 

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 

 

Yrkande 

Ulrik Dahlgren (S) yrkar att ärendet återremitteras för ytterligare beredning 

vad gäller alternativ finansiering av de föreslagna åtgärderna. 

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens 

sammanträde eller vid senare tillfälle, vilket innebär bifall till eget återre-

missyrkande. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras vid senare tillfälle 

och att arbetsutskottet därmed bifaller återremissyrkandet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet för ytterligare beredning vad avser alternativ finan-

siering av de föreslagna åtgärderna.  

----- 
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KSAU § 24  KS/2022:773 - 829 

 

Medborgarförslag - åtgärder vid Badsjön 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-11-11 där förslagsställaren före-

slår att kommunen rensar badsjön och stranden runt om samt rensar upp de 

två små pölarna som ligger i anslutning till Badsjön. Förslagsställaren före-

slår även att trampolinen vid hopptornet tas ned och att endast bryggan ska 

vara kvar.  

 

En utredning med förslag på åtgärder och ungefärliga kostnader har arbetats 

fram i de fall det är möjligt. Nedan listas förslagen på åtgärder och en sam-

manfattning av förslag på vad som kan göras.  

 

o ”Rensa upp de små pölarna som ligger i anslutning till badsjön”.  

Den större muddrades 2017 och kan anses som ganska fräsch. Den 

mindre dammen, den så kallade Ankdammen, kan rensas av personal på 

tekniska avdelningen. 

 

o ”Rensa badsjön och stranden runt om”. 

Att rensa själva badsjön och botten förväntas vara väldigt kostsamt och 

vi har i dagsläget ingen uppfattning om vad det skulle kosta. Däremot 

är det möjligt att gå med en grävmaskin och ta bort stora stenar samt 

fylla på med matjord och låta gräs växa fram till sjön på större delarna 

runt badsjön så att det blir enklare att underhålla, kostnad ca 25 000 kr. 

Sanden vid hopptornet, bryggorna och beachvolleybollplanen kan ren-

sas och sedan kompletteras med mer sand både. Arbetet och sanden 

förväntas kosta ca 105 000 kr (baserat på de priser som gällde 2020 från 

lokal leverantör av natursand). 

 

o ”Trampolinen vid hopptornet tas ned och endas bryggan ska vara 

kvar”.   

Hopptornet har nyligen renoverats. Det vore synd att plocka bort tornet 

och trampolinerna då det är väldigt populärt under sommaren. Däremot 

kan besiktningen genomföras tidigare så att trampolinerna kan sättas ut 

redan i början av juni.  

 

Utöver de förslag som förslagsställaren inkommit med skulle det vara bra 

om det kompletterades med ett flertal skyltar i området som bland annat 

förklarar var det finns toaletter, dusch, sopkorgar, hundlatriner m.m. Kost-

nad: ca 15 000 kr. 
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KSAU § 24 – forts.  

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-03-14 

 

Projektledarens förslag 

 

att tekniska avdelningen rensar den mindre dammen, den så kallade  

”Ankdammen” under sommaren 2023 

 

att tekniska avdelningen ansöker om ca 105 000 kr i bygdemedel för att 

gräva bort stora stenar, gallra sanden och köpa in ny sand för att fylla på vid 

bryggorna och beachvolleybollplanen, samt vid hopptornet och genomför 

åtgärderna om bidraget beviljas 

 

att tekniska avdelningen ansöker om 25 000 kr i bygdemedel för att jämna 

till runt hela Badsjön och låta gräset naturligt växa ända fram (förutom vid 

hopptorn, bryggor och beachvolleybollplan) och genomför åtgärderna om 

bidraget beviljas 

 

att tekniska avdelningen ansöker om 15 000 kr i bygdemedel för att köpa in 

skyltar mm till Badsjöområdet och genomför åtgärderna om bidraget bevil-

jas.  

 

att tekniska avdelningen besiktar och sätter ut trampolinerna i början av 

juni (eller så tidigt som möjligt)   

 

att det anlitas en konsult eller görs en utredning vad det skulle kosta att 

muddra hela badsjön och hur det skulle genomföras 

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 

 

Yrkande 

Ulrik Dahlgren (S) yrkar att ärendet återremitteras för ytterligare beredning 

vad gäller alternativ finansiering av de föreslagna åtgärderna.  

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens 

sammanträde eller vid senare tillfälle, vilket innebär bifall till eget återre-

missyrkande. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras vid senare tillfälle 

och att arbetsutskottet därmed bifaller återremissyrkandet.  
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KSAU § 24 – forts.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet för ytterligare beredning vad gäller alternativ 

finansiering av de föreslagna åtgärderna.  

----- 
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KSAU § 25  KS/2022:689 - 338 

 

Medborgarförslag - uppfräschning av Badsjön 

 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-10-10 där förslagsställaren före-

slår att kommunen rensar och tar bort ”vass” och sly från Badsjön, rensar 

vid broarna samt tar fram sanden som tidigare fanns runt sjön. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-22 § 144 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande. 

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Att ta fram sanden runt hela sjön förväntas vara väldigt kostsamt. Frågan 

har även utretts i samband med ett annat medborgarförslag (KS/2022:773) 

och där föreslås att man behåller sandstranden på två områden och sedan 

låta resten få vara gräs ända ner till vattnet. 

 

Det är möjligt att gå med en grävmaskin och ta bort stora stenar samt fylla 

på med matjord och låta gräs växa fram till sjön på större delarna runt Bad-

sjön så att det blir enklare att underhålla, kostnad ca 25 000 kr. Sanden vid 

hopptornet, bryggorna och beachvolleybollplanen kan rensas och sedan 

kompletteras med mer sand.  Både arbetet och sanden förväntas kosta ca 

105 000 kr (baserat på de priser som gällde 2020 från lokal leverantör av 

natursand). 

 

Befintlig personal skulle kunna köpa in vadarbyxor och testa att rensa bort 

skräpet som ligger i den mindre dammen, den så kallade Ankdammen. För 

att åtgärda den vass och sly som växer kring broarna kan man gå in med 

maskiner för att gräva/gallra bort vass och sly. Kostnad ca 30 000 kr. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-03-01. 

 

Projektledarens förslag 

 

att tekniska avdelningen rensar den mindre dammen, den så kallade Ank-

dammen, under sommaren 2023 

 

att tekniska avdelningen ansöker om ca 105 000 kr i bygdemedel för att 

gräva bort stora stenar, gallra sanden och köpa in ny sand för att fylla på vid  
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KSAU § 25 – forts.  

 

bryggorna och beachvolleybollplanen, samt vid hopptornet samt genomför 

åtgärderna om bidraget beviljas 

 

att tekniska avdelningen ansöker om 30 000 kr i bygdemedel för att hyra in 

maskiner för att ta bort sly och vass kring broarna och genomför åtgärderna 

om bidraget beviljas 

 

att tekniska avdelningen söker om 25 000 kr i bygdemedel för att jämna till 

runt hela Badsjön och låta gräset naturligt växa ända fram (förutom vid 

hopptorn, bryggor och beachvolleybollplan) och genomför åtgärderna om 

bidraget beviljas 

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat.  

  

Yrkande 

Ulrik Dahlgren (S) yrkar att ärendet återremitteras för ytterligare beredning 

vad gäller alternativ finansiering av de föreslagna åtgärderna.  

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens 

sammanträde eller vid senare tillfälle, vilket innebär bifall till eget återre-

missyrkande. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras vid senare tillfälle 

och att arbetsutskottet därmed bifaller återremissyrkandet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet för ytterligare beredning vad gäller alternativ 

finansiering av de föreslagna åtgärderna.  

----- 
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KSAU § 26  KS/2022:690 - 338 

 

Medborgarförslag - röjning längs Lillån och Kärleksstigen 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-10-10 där förslagsställaren före-

slår att kommunen rensar bort sly och vass efter Lillån. Förslagsställaren 

menar att det är många som promenerar där och man nästan inte ser ån när 

man går efter Kärleksstigen.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-22 § 144 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande.  

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Kommunen genomförde ett projekt under åren 2013–2014 ”Sevärt Lapp-

land i Storumans kommun” där Kärleksstigen rustades upp. Då köptes det 

in ett antal bänkar och området närmast stigen röjdes. Under åren 2017–

2019 genomfördes även ett LONA-projekt (Lokala naturvårdssatsningar) 

och då köptes det in ett bänkbord och ett vindskydd. Dessa ställdes upp vid 

rastplatsen (som tidigare var en ”put and take) och sly röjdes i området. 

Rastplatsen är välbesökt och som förslagsställaren skriver så har det vuxit 

upp en hel del sly där.  

 

Det finns ett behov att återigen röja sly utmed ån. Då sträckan utmed ån där 

stigen går är ganska lång, ca 1,3 km, och svår att på sikt hålla fin, föreslås 

att man väljer att röja och göra fint kring rastplatsen där många väljer att 

stanna upp.  

 

Efter diskussion med arbetsledaren på tekniska avdelningen i Storuman fö-

reslås att kommunen köper tjänst för ca 30 000 kr, då ordinarie personal 

inte hinner med. 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-03-01. 

 

Projektledarens förslag 

 

att tekniska avdelningen ansöker om 30 000 kr i bygdemedel för att anlita 

ett företag eller liknande för att röja bort sly kring rastplatsen och genomför 

åtgärderna om bidraget beviljas 

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 
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KSAU § 26 – forts.  

 

Yrkande 

Ulrik Dahlgren (S) yrkar medborgarförslaget avslås. 

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på projektledarens förslag och eget av-

slagsyrkande och finner att arbetsutskottet bifaller avslagsyrkandet.  

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att medborgarförslaget avslås.   

----- 
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KSAU § 27  KS/2022:691 - 332 

 

Medborgarförslag - lekplats mellan Snickarvägen och 

Smedsvägen i Storuman 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-10-10 där förslagsställaren före-

slår att kommunen gör en lekplats mellan Snickarvägen och Smedsvägen i 

Storuman. Förslagsställaren menar att det fanns en där tidigare och att det 

håller på att bli fler småbarnsfamiljer som flyttar dit.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-22 § 144 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjäns-

teutlåtande. 

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Under åren 2016-2019 drev kommunen ett projekt, beslutat av kommunsty-

relsen och som finansierades av kommunala medel, som innebar att det 

skulle rustas upp och byggas lekplatser i Storuman, Stensele, Hemavan och 

Tärnaby. I uppdraget ingick även att avveckla befintliga lekplatser som inte 

uppfyllde lagkrav. Efter en utredning som bl.a. baserades på antalet boende 

i området och antal barn så beslutades det att den lekplats som fanns på 

Smedsvägen skulle plockas bort och ersättas av en parkyta med vindskydd 

och bänk-bord 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-15. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås med hänvisning till att kommunen i dagsläget 

saknar ekonomiska resurser för att bygga en lekplats och att den tidigare ut-

redningen bedömde det lämpligt att ersätta lekparken med en park. 

----- 
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KSAU § 28  KS/2022:692 - 331 

 

Medborgarförslag - parkområde mellan Parkskolan och E12 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in 2022-10-10 där förslagsställaren före-

slår att kommunen gör en park mellan Parkskolan och E12, eftersom det 

skulle se så mycket finare ut. 

 

Kommunfullmäktige beslutade§ 144 att överlämna medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har därefter över-

lämnats till projektledaren vid tekniska avdelningen för tjänsteutlåtande. 

 

Projektledarens tjänsteutlåtande och bedömning 

Kommunen klipper området och har även röjt intill dammen som är på om-

rådet. Sedan några år tillbaka låter kommunen delar av ytan få växa och 

vara ängsyta, för att sedan klippa den på hösten när blommorna blommat ut.   

 

Området skulle kunna kompletteras med en grillplats för att skapa mer 

parkkänsla (kostnad ca 6000 kr). 

 

Beredande organs förslag 

Projektledare Erika Arklöfs tjänsteutlåtande 2023-02-15. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunen fortsätter sköta området som tidigare och att det komplette-

ras med ett bänkbord/grillplats som placeras på lämpligt ställe 

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 

----- 
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KSAU § 29  KS/2023:62 - 042 

 

Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2022 
 

Kommunstyrelsens har ett ekonomiskt resultat på 18 233 000 kronor 2022, 

det vill säga nettokostnaderna är lägre än tilldelad budgetram. Överskottet 

kommer till stor del från uteblivna tjänsteköp av badhustjänster i Hemavan, 

återstående medel för kommungemensamma omstruktureringsåtgärder samt 

upplösning av tidigare avsättningar. Om dessa poster exkluderas skulle 

kommunstyrelsen ha ett överskott på 1 549 000 kronor 2022. 

 

Kommunstyrelsen sammantagna mål 2022 att klara 61 procent av målen har 

inte uppfyllts. Den sammanlagda måluppfyllelsen uppgår till 59 procent 

vilket är två procentenheter sämre än kommunstyrelsens sammantagna 

verksamhetsmål. Måluppfyllelsen är åtta procentenheter sämre 2022 jäm-

fört med 2021.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-02-17. 

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2022 fastställs. 

----- 
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KSAU § 30  KS/2023:95 - 042 

 

Årsredovisning 2022 för Storumans kommun 
 

Årsredovisningen ska enligt lag om kommunal redovisning innehålla för-

valtningsberättelse, resultat- och balansräkning, finansieringsanalys och 

sammanställd redovisning. Den ska upprättas av kommunstyrelsen. För-

valtningsberättelsen ska bl.a. innehålla en översikt över utvecklingen av 

verksamheten och om sådana förhållanden som inte redovisats i resultat och 

balansräkning och som inträffat under räkenskapsåret eller efter dess slut. 

 

Kommunens resultat uppgår år 2023 till 30,7 mnkr. Med de kommunala bo-

lagen inkluderade uppgår resultatet till 32,4 mnkr och är i den delen bättre 

än föregående års resultat.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2023-03-03. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att årsredovisning 2022 för Storumans kommun fastställs och överlämnas 

till kommunfullmäktige för godkännande.  

----- 
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KSAU § 31  KS/2022:450 - 341 

 

Tillstånd för vattenverksamhet samt vattenskyddsområde 

med skyddsföreskrifter - Pauträsks grundvattentäkt 
 

Storumans kommun har genomfört hydrogeologiska undersökningar i syfte 

att lokalisera en ny vattentäkt för byn Pauträsk, som ersättning för dagens 

vattentäkt belägen på en ö i Pauträsket. Den nuvarande vattentäkten, bestå-

ende av en schaktbrunn, har dålig vattenkvalitet, framförallt hög järnhalt. 

Vidare innebär vattentäktens läge arbetsmiljöproblem och svårigheter till ett 

effektivt underhåll.  

 

Nya vattentäkter har lokaliserats på fastlandet vid byn Pauträsk enligt den 

hydrologiska undersökningen som är utförd.  För att skydda den nya vatten-

täkten bör ett nytt vattenskyddsområde också inrättas. Ett motiv till att in-

rätta ett skyddsområde är att kommunen får ett verktyg för att aktivt kunna 

minimera riskkällor och att verka för en säkrare dricksvattenförsörjning. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2023-02-02. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunen ansöker hos mark- och miljödomstolen om tillstånd för vat-

tenverksamhet  

 

att kommunen ansöker hos länsstyrelsen om fastställelse av vattenskydds-

område med skyddsföreskrifter  

 

att teknisk chef Anton Stenvall får i uppdrag att signera ansökningarna. 

----- 
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KSAU § 32  KS/2022:729 - 341 

 

Vattenskyddsområde och skyddsföreskrifter - Storumans 

grundvattentäkt 
 

Behov finns att revidera vattenskyddsområdet för Storumans vattentäkt. 

Nuvarande vattenskyddsområde fastställdes 1975 av Länsstyrelsen i Väs-

terbottens län. I samband med fastställande av nytt vattenskyddsområde ska 

befintligt skyddsområde upphävas. Framtagandet av nytt vattenskyddsom-

råde med nya skyddsföreskrifter syftar till att skydda vattentäkten och 

grundvattenmagasinet, i vilken den är belägen, i ett långsiktigt perspektiv. 

Ett motiv till att inrätta ett skyddsområde är att kommunen får ett verktyg 

för att aktivt kunna minimera riskkällor och att verka för en säkrare dricks-

vattenförsörjning. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chef Anton Stenvalls tjänsteutlåtande 2023-02-02. 

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att kommunen ansöker hos Länsstyrelsen Västerbotten om fastställelse av 

vattenskyddsområde med skyddsföreskrifter 

 

att kommunen begär att länsstyrelsen i samband med lagakraftvunnet beslut 

om nytt vattenskyddsområde för Storumans grundvattentäkt upphäver det 

vattenskyddsområde som fastställdes 1975 

 

att teknisk chef Anton Stenvall får i uppdrag att signera ansökan. 

----- 
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KSAU § 33  KS/2022:120 - 059 

 

Upphandlingspolicy för Storumans kommun 
 

Gällande upphandlingspolicy för Storumans kommun, antagen av kommun-

fullmäktige 2012-11-27 § 121, behöver revideras då bland annat värdena 

för direktupphandling har förändrats över tid.  

 

Förslag till ny upphandlingspolicy har upprättats.  

 

Upphandlingspolicyn gäller för Storumans kommun och innehåller riktlin-

jer som, utöver lag om offentlig upphandling, ska tillämpas vid upphandling 

av varor och tjänster samt byggentreprenader. Upphandlingspolicyn regle-

rar bland annat kommunens direktupphandling samt miljömässiga och 

etiska hänsynstaganden vid upphandlingar. 

 

Beredande organs förslag 

Teknisk chefs tjänsteutlåtande 2023-02-09.  

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att upprättat förslag till upphandlingspolicy med tillhörande riktlinjer för 

direktupphandling antas 

 

att den nya upphandlingspolicyn ersätter upphandlingspolicy antagen av 

kommunfullmäktige 2012-11-17 § 121.  

----- 
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KSAU § 34  KS/2022:819 - 000 

 

Begäran om folkomröstning - "Nej till vindkraftsprojektet 

Vallträskhobben" 
 

Svevind startade hösten 2022 en samrådsprocess med syfte att utifrån  

underlag ta fram en ansökan om tillstånd och en miljökonsekvensbeskriv-

ning för vindkraftsprojektet Vallträskhobben. Nästa steg är att verksam-

hetsutövaren lämnar in ansökan och miljökonsekvensbeskrivningen till 

länsstyrelsen och då startar prövningsprocessen. Länsstyrelsens handläggare 

håller i prövningen. Detta med stöd av Miljöprövningsdelegationen som se-

dan fattar beslutet. För att bygga en stor vindkraftsanläggning krävs till-

stånd enligt miljöbalken och kommunens tillstyrkan. Kommunen kan till-

styrka eller avstyrka vindkraftsanläggningen när som helst under processen. 

 

En namninsamling med en skrivelse har inlämnats 2022-11-22 om att 

kommunen direkt stoppar alla planer om vindkraftsprojektet Vallträskhob-

ben samt kräver att Storumans kommun genomför en folkomröstning i frå-

gan före slutligt beslut tas och etablering av vindkraftsprojektet Vallträsk-

hobben beviljas.  

 

I kommunallagen 8 kap. § 2 om folkinitiativ, får ärende om att hålla folk-

omröstning i en viss fråga i fullmäktige väckas av minst tio procent av de 

röstberättigade kommunmedlemmarna enligt lagen om kommunala folkom-

röstningar. Om ett folkinitiativ väckts ska fullmäktige besluta att folkom-

röstning ska hållas, om inte minst två tredjedelar av de närvarande ledamö-

terna röstar mot förslaget. 

 

Antalet identifierade behöriga underskrifter i namninsamlingen har fast-

ställts till 662. Vid höstens val i september 2022 hade 4 697 personer röst-

rätt till kommunfullmäktige i Storumans kommun. Namnunderskrifterna är 

insamlade under oktober och november 2022 och antalet röstberättigade har 

endast förändrats marginellt sedan röstlängdens upprättande i september 

2022. Antalet underskrifter överstiger tio procent med tydlig marginal. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2023-01-31. 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-03-13. 

 

Koncernchefens bedömning 

Kraven enligt kommunallagen bedöms vara uppfyllt och kommunfullmäk-

tige ska rösta om förslaget att det ska hållas en folkomröstning om att  
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KS § 34 – forts.  

 

Storumans kommun ska avstyrka tillstånd för vindkraftsprojektet Vallträsk-

hobben. 

 

Om kommunfullmäktige beslutar att en folkomröstning ska hållas om att 

avstyrka tillstånd för vindkraftsprojektet Vallträskhobben bedöms av resurs- 

och kostnadsskäl att det bör göras vid nästa ordinarie val till Europaparla-

mentet år 2024. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet till koncernchefen för ytterligare beredning genom 

komplettering av beslutsunderlaget utifrån lagstiftningen om kommunala 

folkomröstningar 

 

att ärendet ska beredas med målsättningen att kommunfullmäktige kan  

besluta i ärendet den 13 juni 2023.  

----- 
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KSAU § 35  KS/2023:2 - 106 

 

Planeringsstrategi för Storumans kommun 
 

Den 1 april 2020 ändrades i 3 kapitlet Plan- och bygglagen. Syftet med änd-

ringen är att översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåt-

syftande och att översiktsplanen ska hållas aktuell. I detta blir planerings-

strategin det centrala nya verktyget. Planeringsstrategin ska antas senast 24 

månader efter ordinarie val. Antar kommunen inte en planeringstrategi eller 

en ny översiktsplan senast den 11 september 2024 anses planerna vara inak-

tuella. Detta innebär bland annat att standardförfarande, samordnat förfa-

rande och förenklat förfarande inte kan tillämpas vid framtagandet av de-

taljplaner. En översiktsplan eller relevanta delar av den måste även vara ak-

tuell för att användas vid prövningen av en fråga om upphävande av eller 

dispens från strandskyddet inom utpekat LIS-område. 

 

I samband med framtagandet av planeringsstrategi ska kommunen ta ställ-

ning till ändrade planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens 

aktualitet samt kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen. 

Kommunen ska även bedöma i vilken utsträckning planerna är aktuella. 

Bedömningar görs även för fördjupningar, tematiska tillägg samt styrdoku-

ment som är av relevans för översiktsplanearbetet. 

 

Storumans kommun saknar idag en planeringsstrategi för kommunen och är 

i behov av en sådan för att ha ett generellt stöd i framtagandet av nya över-

siktsplaner. En aktuell översiktsplan med tillhörande fördjupningar och te-

matiska tillägg är viktigt för att det ska ge stöd för efterföljande planering 

och beslut. Planerna måste vara aktuella för att fungera som vägledning, vid 

såväl kommunens egna beslut om bland annat detaljplaner och bygglov, 

som andra myndigheters beslut om exempelvis tillstånd enligt miljöbalken. 

 

Mot bakgrund av ovanstående har förslag till planeringsstrategi upprättats.  

 

Beredande organs förslag 

Samhällsplanerare Alexander Sahlströms tjänsteutlåtande 2023-03-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att upprättat förslag till planeringsstrategi för Storumans kommun antas.  

----- 
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KSAU § 36  KS/2023:120 - 112 

 

Borgerliga begravningsförrättare - arvodering 
 

Kommunfullmäktige beslutade 1992-06-30 § 66 att Storumans kommunen 

ska utse borgerliga begravningsförrättare som arvoderas med ett helt dag-

arvode enligt kommunens arvodesreglemente.  

 

När en person avlider har de anhöriga ett övergripande ansvar för begrav-

ning och gravsättning. De har då följande valmöjligheter: 

 

o Begravning enligt Svenska kyrkans ordning 

o Begravning enligt ordning i annat trossamfund 

o Borgerlig begravning 

o Gravsättning utan föregående högtidsakt eller minnesstund 

 

Om den avlidne inte efterlämnar någon anhörig är det den kommun där den 

avlidne senast var folkbokförd som ska ordna begravningen. 

 

Begravningsavgiften betalas av alla via skattsedeln. I begravningsavgiften 

ingår gravplats eller motsvarande som man har i 25 år, gravsättning, vissa 

transporter, kremering, lokal för förvaring, visning av stoftet och lokal för 

en begravningsceremoni (utan religiösa symboler) 

 

Bedömning 

För den avlidne som är med i Svenska kyrkan ingår en kyrklig begravning 

om anhöriga det väljer. Om man är medlem i annat trossamfund ingår i re-

gel något som motsvarar det som hålls av Svenska kyrkan. Bedömningen är 

att vi fortsättningsvis fortsätter med att utse borgerlig begravningsförrättare 

om sådana anmält intresse för uppdraget och bedöms vara lämpliga. Ersätt-

ningen till borgerlig begravningsförrättare bedöms ska erläggas av de anhö-

riga. Begravningsförrättaren och anhöriga kommer själva överens om er-

sättningen. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-03-07. 

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att anhöriga ersätter direkt den borgerliga begravningsförrättaren för för-

rättningen 
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KSAU § 36 – forts. 

 

att den borgerliga begravningsförrättaren och anhöriga själva ska komma 

överens om ersättningen 

 

att kommunfullmäktiges beslut 1992-06-30 § 66 om att borgerliga begrav-

ningsförrättare arvoderas med helt dagarvode enligt kommunens arvodes-

reglemente upphävs.  

----- 
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KSAU § 37  KS/2022:149 - 107 

 

Återrapportering - utökat ägande i Visit Hemavan Tärnaby 

AB 
 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-04-28 § 61 att Storumans kommun-

företag AB medges utöka sitt ägande i Visit Hemavan Tärnaby AB samt att 

innan Storumans kommunföretag AB tar beslut om eventuellt förvärv ska 

återrapportering göras till kommunfullmäktige. 

 

Storumans kommunföretag AB har gått ut med ett erbjudande till samtliga 

aktieägare i Visit Hemavan Tärnaby AB om att förvärva deras aktier till ett 

nominellt värde det vill säga 1 000 kronor för varje aktie. Erbjudandet har 

villkorats med att ett slutligt förvärv av aktierna förutsätter ett ytterligare 

beslut i styrelsen i kommunföretag om förvärv av aktierna efter återrappor-

tering till kommunfullmäktige. 

 

Samtliga 18 aktieägare i Visit Hemavan Tärnaby AB har tackat ja till erbju-

dandet. Totalt så uppgår förvärvet av aktierna till 860 000 kronor medan 

substansvärdet totalt för förvärvade aktier uppgår till 1 349 025 kronor en-

ligt bolagets prelimära årsredovisning 2022. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-03-02. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att återrapporteringen godkänns. 

----- 
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KSAU § 38  KS/2023:125 - 530 

 

Trafikförsörjningsplan 2023-2026 för Storumans kommun 
 

Förslag till trafikförsörjningsplan för perioden 2023–2026 har upprättats.  

 

Planen samlar samtliga trafikfrågor och fungerar som stöd för den kommu-

nala planeringen, övrig samhällsplanering och dialog med allmänheten. 

 

Trafikförsörjningsplanens mål och nuläge är utifrån Storumans kommuns 

strategiska plan, strategi för CO2 effektiva resor, översiktsplan, kommun-

styrelsens verksamhetsplan, policy för resfria möten och energismart re-

sande och strategi för ladd- infrastruktur i Storumans kommun. 

 

Trafikförsörjningsplanen innehåller de uppgifter Regionala kollektivtrafik-

myndigheten begär in från kommuner varje år. 

 

Beredande organs förslag 

Trafikplanerare Emma Hörnqvists tjänsteutlåtande 2023-02-27. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till trafikförsörjningsplan 2023–2026 fastställs. 

----- 
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KSAU § 39  KS/2023:130 - 171 

 

Tillsynsplan för räddningstjänsten enligt LSO och LBE 
 

Kommunstyrelsen har 2021-12-21 § 186 fastställt tillsynsplan för rädd-

ningstjänsten enligt lag (2003:778) om skydd om olyckor (LSO) och lag 

(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE). 

 

Från den 1 juli 2022 finns det föreskrifter och allmänna råd om hur kom-

munen ska planera och utföra sin tillsyn enligt LSO (MSBFS 2021:811). 

Syftet med föreskrifterna är att bidra till en nationell likriktning av tillsynen 

och att tillsynen på ett effektivt sätt ska bidra till målen i LSO. Föreskrifter-

na innehåller bestämmelser om hur kommunen ska planera och utföra sin 

tillsyn enligt 5 kap. 1 § LSO. 

 

Förslag till ny tillsynsplan har upprättats som är anpassad till de nya före-

skrifterna.  

När det gäller utförandet av tillsyn innebär bestämmelserna i MSBFS 

2021:8 ingen nämnvärd avvikelse från den vägledning som Myndigheten 

för samhällsskydd och beredskap (MSB) gav innan föreskrifterna trädde i 

kraft. 

 

Beredande organs förslag 

Räddningschef Göran Hellströms tjänsteutlåtande 2023-03-01. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till tillsynsplan fastställs  

 

att den nya tillsynsplanen ersätter tillsynsplan fastställd av kommunstyrel-

sen 2021-12-21 § 186.  

----- 
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KSAU § 40  KS/2023:96 - 026 

 

Uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet i  

Storumans kommun 2022 
 

Enligt arbetsmiljöverkets författningssamling (AFS) 2001:1 om systema-

tiskt arbetsmiljöarbete ska årlig uppföljning av det systematiska arbetsmil-

jöarbetet (SAM) ske. Genom uppföljning av sjuktal och medarbetarunder-

sökning har kommunens uppföljning skett tidigare år.  

 

Efter granskning av arbetsmiljöverket under 2022 anses kommunens upp-

följning för knapphändig varvid kommunen ålagts att utveckla den årliga 

uppföljningen av SAM.  

 

2023 års uppföljning bifogas som beslutsunderlag. Uppföljningen avser alla 

nämnder och styrelsen.  

  

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2023-02-17. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att redovisningen godkänns  

 

att förvaltningen får i uppdrag att genomföra åtgärder i de avseenden brister 

konstaterats  

 

att återrapportering därefter ska göras till kommunstyrelsens arbetsutskott.  

-----  
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KSAU § 41  KS/2023:137 - 253 

 

Riktlinjer för försäljning av tomter för permanentboende  
 

Kommunfullmäktige antog 2017-11-28 § 94, rutiner vid försäljning av tom-

ter för permanentboende. 

 

Storumans kommuns ambition är att tillskapa attraktiva tomter för perma-

nentboende i främst Hemavan, Tärnaby och Storuman. Kommunen vill för-

dela villatomter för permanentboende till privatpersoner och förhindra köp i 

spekulationssyfte. För att undvika detta finns behov av nya riktlinjer för 

försäljning av tomter för permanentboende.  

 

Förslag till nya riktlinjer har därför tagits fram som innebär följande.  

 

Intresselista eller tomtkö kommer inte förekomma. När försäljning av tom-

ter till ett nytt område väl blir av, så kommer det offentliggöras på hemsi-

dan, i lokalpressen och på sociala medier. Tomterna kommer ligga ute i 

några veckor och alla har då en chans att söka.  

 

Med dessa nya riktlinjer kommer försäljning av nya områden med hög ef-

terfrågan säljas via lottdragning och de äldre områdena med låg efterfrågan 

med ”först till kvarn”-metoden.  

 

Prissättning av nya områden kommer ske utifrån självkostnadsprincipen, 

kvadratmeterpriset kommer därför skilja mellan olika områden.  

 

För äldre tomtområden tillämpas vid var tid gällande kommunstyrelsetaxa.  

 

Flertalet viten föreslås om köpare inte följer riktlinjerna. Viten finns för att 

undvika köp i spekulationssyfte, att fastigheterna bebyggs och att folk fak-

tiskt bosätter sig och betalar skatt till kommunen.  

 

Det finns rätt att frångå riktlinjerna, beslut om detta fattas av kommunsty-

relsen.  

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2023-03-08. 
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KSAU § 41 – forts.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag till nya riktlinjer för försäljning av tomter för perma-

nentboende antas 

 

att kommunfullmäktiges beslut 2017-11-28 § 94 upphävs och tillhörande 

antagna riktlinjer därmed upphör att gälla.  

----- 
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KSAU § 42  KS/2016:306 - 253 

 

Riktlinjer för försäljning av obebyggda resttomter i  

Storumans kommun 
 

Kommunstyrelsen har 2016-09-13 § 74 antagit riktlinjer för försäljning av 

obebyggda resttomter i Storumans kommun. Kommunstyrelsen beslutade 

2019-11-12 § 149 att revidera riktlinjerna.  

 

Kommunen har i sitt markinnehav ett antal obebyggda tomter som benämns 

resttomter. Tomterna är avsedda för permanentbostäder och många är be-

lägna intill redan bebyggda tomter.  

Bedömningen är nu att riktlinjerna för resttomter bör revideras för att sam-

spela med nya riktlinjerna för permanentbostäder som har aktualiserats för 

antagande av kommunfullmäktige den 19 april.  

Den föreslagna revideringen avser avsnittet ”Försäljning av resttomt” med 

ett förtydligande vilka kriterier som behövs för att köpa en resttomt och att 

riktlinjerna för permanentbostäder går att tillämpa.  

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2023-03-06. 

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att upprättat förslag till reviderade riktlinjer för försäljning av obebyggda 

resttomter i Storumans kommun antas.  

----- 
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KSAU § 43  KS/2023:83 - 253 

 

Ansökan om direktanvisning av mark - del av fastigheten 

Björkfors 1:125 (Snöstenen i Hemavan AB) 
 

Snöstenen i Hemavan AB har inkommit med en ansökan om att förvärva 

del av kommunens fastighet Björkfors 1:125.  

 

Sammanfattning och bedömning 

Markområdet ligger ovan Utsiktsvägen och nedanför byggvägen upp till 

toppstugorna Björk och Vide. Markområdet skulle kunna erbjuda attraktiva 

lägen med ”ski-in – ski-out” i närheten av redan befintlig fritidshusbebyg-

gelse med liknande förhållanden.   

 

Markområdet ligger dock väldigt kuperat och brant till, flertalet utredningar 

till en kommande detaljplan behövs för att visa hur marken ska kunna be-

byggas.  

 

Bolaget har sedan en tid tillbaka, utan något avtal med kommunen, påbörjat 

vägutredningar för att visa på att en väglösning till markområdet från Ut-

siktsvägen är möjlig, främst med tanke på vägens lutning.  

 

I fördjupad översiktsplan över Hemavan är markområdet inte planlagt för 

något. Området ovan är avsett för ”alpint intresseområde” och området ne-

danför som ”fritidsboende”.  

 

En direktanvisning innebär enbart att bolaget och kommunen avtalar om att 

förhandlingar om markområdet bara kommer ske mellan parterna. Det ger 

en trygghet för bolaget att ta fram nödvändiga utredningar för en kom-

mande detaljplan.   

 

Bolaget är en stark aktör i utvecklingen av Hemavan och ett sådant område 

skulle vara helt i bolagets linje. Däremot finns vissa åtaganden kvar att  

genomföra i tidigare sålda områden. Innan kommunen kan överlåta mark 

till bolaget för ytterligare exploatering bör dessa åtgärdas.  

 

Markområdet är attraktivt för flertalet intressenter och vid kommunstyrel-

sens sammanträde 2023-02-14 avslogs en ansökan från en annan intressent. 

För att göra en mer rättvis tilldelning skulle en markanvisningstävling 

kunna genomföras. På så sätt får alla intressenter en chans att visa deras  

visioner och kommunen får därefter utse en vinnare att förhandla med.  
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KSAU 43 – forts.  

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2023-03-07. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att ansökan om direktanvisning av mark avslås. 

----- 
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KSAU § 44  KS/2023:64 - 253 

 

Försäljning av industrimark i Tärnaby - Laxnäs 1:86 och del 

av Laxnäs 1:79 
 

Genom åren har flertalet intressenter hört av sig att köpa industrifastighet-

en Laxnäs 1:86 i Tärnaby. Fastigheten är belägen söder om tullstationen, 

som i dagsläget arrenderas ut till Tullverket. Den nyttjas som parkering för 

lastbilar som stannar för att förtulla varor. Det finns ett tillfälligt bygglov 

för parkering fram till 2025. Innan bygglovet löper ut och innan kommunen 

kan sälja fastigheten måste parkeringen lösas på annat ställe. Frågan om hur 

parkeringsfrågan ska lö-sas hanteras parallellt i ärendet KS/2023:69  

”Detaljplan – del av Laxnäs 1:79 och Skytteanska skolan 1:3 (Tullverket)” 

(se § 45, sid. 56).  

 

På fastigheten låg tidigare en tankstation som, efter ansökan från kommu-

nen, miljösanerats med medel från SPI miljösaneringsfond AB. Några ytter-

ligare undersökningar behöver inte göras, om någon intressent har önskan 

om detta bekostas det av densamme.   

 

Flertalet intressenter har även hört av sig och vill köpa del av Laxnäs 1:79, 

markområdet mellan kommunförrådet och ovannämnda Laxnäs 1:86.  

 

Sammanfattning 

I dagsläget och sedan en tid tillbaka finns ett intresse av industrimark i  

Tärnaby, bland privatpersoner och näringslivet. Intresset inom kommun-

koncernen verkar inte ha samma behov i nuläget. 

 

Frågan om användningsområden för marken har diskuterats över tid, vad 

gäller krav på viss typ av byggnationer, arkitektur, utformning osv. Därför 

föreslås att dessa två fastigheter säljs genom anbud.  

 

Laxnäs 1:86 och markområdet del av Laxnäs 1:79 föreslås värderas av 

opartisk värderingsperson för att få en lämplig prisuppfattning inför an-

budstävlingen. Om då anbuden inte alls överensstämmer med värderingen 

kan anbuden avvisas (fri prövningsrätt). 

 

Under förutsättning att parkeringsfrågan för Tullverket löses och fastig-

heten Laxnäs 1:86 inte längre nyttjas som parkering, föreslås den säljas.  

 

Markområdet del av Laxnäs 1:79 föreslås säljas snarast för att möta efter-

frågan på marknaden.  
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Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2023-02-03. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att fastigheterna Laxnäs 1:86 och del av Laxnäs 1:79 värderas 

 

att upprättat förslag till anbudstävling godkänns och används vid försälj-

ning av fastigheterna 

 

att del av Laxnäs 1:79 säljs genom anbud med fri prövningsrätt 

 

att, när parkeringsfrågan lösts för Tullverket på annat ställe, säljs fastighet-

en Laxnäs 1:86 genom anbud med fri prövningsrätt.  

----- 
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Detaljplan - del av Laxnäs 1:79 och Skytteanska skolan 1:3 

(Tullverket) 
 

Bakgrund 

Tullverket i Tärnaby har arrenderat kommunens fastighet Laxnäs 1:86  

sedan 2015 för parkeringsändamål. Den nyttjas som parkering för lastbilar 

som stannar för att förtulla varor. Det finns ett tillfälligt bygglov för parke-

ringen fram till 2025. Därefter behövs permanent bygglov. 

 

Nuvarande arrendeavtal gäller till och med 2025-03-01 där det anges att 

förlängning av avtalet ej kommer att beviljas samt att parterna är överens 

om att tillsammans verka för ett alternativt område.  

 

Utredning 

Mot bakgrund av detta har tekniska avdelningen utrett två alternativa områ-

den.  

 

Det ena är kommunens egen fastighet Laxnäs 1:79, även kallad Vikmyra, 

väster om kommunförrådet. Ärendet har lyfts i stora plangruppen där det 

konstaterats att området är avsett för friluftsverksamhet och inte tung trafik.  

 

Ett annat område som utreds i dagsläget är kommunens egen fastighet  

Laxnäs 1:79, väster om tullstationen. Att anlägga en parkering på så kallad 

prickad mark är planstridiga. Enligt besked från miljö- och samhällsbygg-

nadsförvaltningen bör åtgärden föregås av planändring för att få till en kor-

rekt lösning över tid, framförallt då det är både kommunala och statliga in-

tressen som driver frågan.  

 

Den befintliga parkeringens användning varierar över året. På sommaren 

används den inte alltför mycket och på vintern främst som släp-

/skoterparkering för campingen och stugområdets gäster. Parkeringen och 

den del av campingen belägen på Laxnäs 1:79 har kommunen rådighet över 

idag då inget avtal/arrende finns mellan kommunen och campingägarna.  

 

Tullverkets synpunkter  

Diskussioner har tidigare skett med Tullverket om att flytta hela tullstation-

en, vilket man inte varit positiv till då man nyligen investerat i fastigheten. 

Tullverket är däremot positiva till det föreslagna området nr 2 som innebär 

att man får hela verksamheten sammanhållen på samma sida av E12.  
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Tullverket vill i första hand arrendera kommande parkeringsyta då de inte 

får äga fastigheter. Tullverket är införstådda i att dessa åtgärder kommer in-

nebära kostnader för dem. 

 

Sammanfattning  

En flytt av tullstationens parkering skulle medföra att Tullverket får sin 

verksamhet samlad på samma sida utav E12. En ny detaljplan för området 

säkrar kommunen och Tullverkets intressen på lång sikt, jämfört med den 

tillfälliga lösningen i dagsläget på kommunens fastighet. Vid en ny detalj-

plan får alla berörda parter en chans att yttra sig och tycka till, bland annat 

campingen, sporthotellet och stugområdet ovan.  

 

Det möjliggör även en försäljning/annat brukande av kommunens fastighet 

Laxnäs 1:86.  

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2023-03-03. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att Tullverket medges att få detaljplanera del av fastigheten Laxnäs 1:79. 

----- 
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KSAU § 46  KS/2023:53 - 022 

 

Förordnande av säkerhetsskyddschef och biträdande  

säkerhetsskyddschef 
 

Säkerhetsskydd handlar om att skydda verksamheter som kan ha betydelse 

för Sveriges säkerhet, vilket även kan finnas på kommunal nivå. Säkerhets-

skyddsförordningen (2021:955) förtydligar de krav som säkerhetsskydds-

lagen (2018:585) ställer på kommunen och ett av dessa krav är att kommu-

nen ska ha en säkerhetsskyddschef samt att om kommunen vill också kan 

ha en biträdande säkerhetsskyddschef. Säkerhetsskyddschefen rapporterar 

direkt till kommunens högste tjänsteperson, koncernchefen i frågor som rör 

kommunens säkerhetsskydd och ansvarar för att kontrollera att kommunens 

säkerhetsskyddsarbete bedrivs i enlighet med gällande nationella bestäm-

melser. 

 

Kommunens säkerhetsskyddschef utses formellt av kommunstyrelsen och 

får då ansvar för att kontrollera att förvaltningarnas säkerhetsskydd följer 

gällande lagar, förordningar och övriga nationella bestämmelser. Säkerhets-

skyddschefen har också ansvar för att genomföra kommunens säkerhets-

skyddsanalys. 

 

Kommunens säkerhetsskyddschef rapporterar direkt till koncernchefen i 

frågor som rör säkerhetsskyddet. Förordnandet om säkerhetsskyddschef  

(eller biträdande) är enbart en formell roll och innebär inte en förändrad  

anställning. Säkerhetspolisen ska meddelas vem som är säkerhetsskydds-

chef och biträdande säkerhetsskyddschef när dessa är Säkerhetspolisens 

kommunikationskanal avseende frågor som rör kommunens säkerhets-

skydd. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-03-10.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunstyrelsen delegerar till koncernchefen att förordna säkerhets-

skyddschef och biträdande säkerhetsskyddschef för Storumans kommun. 

----- 
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Förordnande av biträdande signalskyddschef 
 

Säkerhetsskydd handlar om att skydda verksamheter som kan ha betydelse 

för Sveriges säkerhet, vilket även kan finnas på kommunal nivå. Säkerhets-

skyddsförordningen (2021:955) förtydligar de krav som säkerhetsskydds-

lagen (2018:585) ställer på kommunens säkerhetsskyddsarbete utifrån om-

rådena informationssäkerhet, fysiskt skydd och personalsäkerhet. Ett av 

dessa krav är att kommunen, inom ramen för sitt informationssäkerhetsar-

bete, ska ha ett fungerande signalskydd vid kommunicering av känslig in-

formation till externa aktörer. Signalskydd är dessutom det område inom 

säkerhetsskyddet som växer mest, då det även är tätt sammankopplat med 

kommunens arbete med civilt försvar. 

 

För att säkerställa att kommunens signalskydd fungerar och upprätthålls i 

enlighet med gällande bestämmelser, ska kommunstyrelsen därför förordna 

minst en biträdande signalskyddschef. Länsstyrelsen tillhandahåller kom-

munens signalskyddschef och ska därför inte förordnas av kommunstyrel-

sen. 

 

Kommunens biträdande signalskyddschef rapporterar direkt till koncern-

chefen i frågor som rör signalskyddet. Förordnandet om biträdande signal-

skyddschef är enbart en formell roll och innebär inte en förändrad anställ-

ning men ska meddelas Länsstyrelsens signalskyddschef.   

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2023-03-10.  

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att kommunstyrelsen delegerar till koncernchefen att förordna biträdande 

signalskyddschefer för Storumans kommun. 

----- 

 

 

 

 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 61 (69)  

   

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-03-21  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KSAU § 48  KS/2022:837 - 060 

 

Ansökan om minoritetsspråkmedel för språkläger hösten 

2023 – Gïelebiesie 
 

Föreningen Saemiestibie har 2022-12-12 inkommit med ansökan om med-

finansiering till Gïelebiesie – språkläger under hösten 2023. Ansökan gäller 

15 000 kr från Storumans kommun. 

 

Enligt ansökan har Saemiestibies styrelse många års erfarenhet av språk-

läger i olika former och ser stort behov av dessa. Man anser att det behöver 

arrangeras arenor för sydsamiska ungdomar där dessa kan utöva och ut-

veckla sina språkfärdigheter och stärka sin kultur och identitet. Man poäng-

terar att modellen med språkläger fungerar bra för elevens vidare språkin-

tresse och inlärning och är ett viktigt verktyg i revitaliseringsarbetet för det 

sydsamiska språket. 

 

Föreningen vänder sig därför till alla sydsamiska förvaltningskommuner 

med ansökan om ekonomisk delfinansiering för att genomföra ett språk-

läger under hösten 2023. Föreningen vill att språklägret ska vara ett kom-

plement till Sameskolstyrelsens och andra instansers språkläger. Förening-

ens ambition är att genomföra flera språkläger under kommande år och 

hoppas att detta kan bli ett återkommande samarbete. 

 

Föreningens ambition är att återkommande genomföra språkläger för elever 

i årskurserna 4–9. Språklägret har hållits en gång tidigare. Saemiestibies  

ansökan för medfinansiering av språklägret 2022 beviljades med 15 000 kr 

av kommunstyrelsen 2022-10-18 § 128, och lägret genomfördes framgångs-

rikt under hösten 2022. 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i samrådsgruppen för samiskt förvaltningsområde 

2023-03-09. Samrådsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2023-03-09. 

 

Arbetsutskottet beslutar  

 

att bevilja ansökan om bidrag med 15 000 kr ur statsbidraget för samiskt 

förvaltningsområde 2023, verksamhet 9209. 

----- 
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Bygdemedel 2023 - föreningsbidrag 
 

Länsstyrelsen har fastställt riktlinjer för beviljande av bygdemedel till före-

ningar. Ansökningar lämnas direkt till länsstyrelsen och remitteras till 

kommunerna som bereder, prioriterar och lämnar ett yttrande (tillstyrker  

alternativt avstyrker bidrag). Länsstyrelsen beslutar därefter om bidrag. 

Förslag till bifall ska vara i linje med kommunens handlingsplan för bygde-

medel. 2023 års handlingsplan fastställdes av kommunstyrelsen 2022-11-08 

§ 149 och godkändes av länsstyrelsen 2023-01-19. 

 

Länsstyrelsen har 2022-03-02 remitterat inkomna ansökningar till kommu-

nen för yttrande. 2023 års tillgängliga beslutsutrymme för Storumans kom-

mun uppgår till totalt 12 687 437 kronor. Enligt handlingsplanen ska 27 % 

av dessa medel fördelas till föreningsbidrag och övriga ansökningar.  

 

Ärendet har beretts av redovisningsansvarig och ekonomiassistent vid eko-

nomikontoret samt kanslienhetens utredare och kommunsekreterare. 

 

En sammanställning med förslag till yttrande redovisas vid sammanträdet.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till länsstyrelsen om föreningsbidrag ur bygdemedel 

2023 enligt upprättad sammanställning, av vilken bland annat framgår föl-

jande:  

 

Tillstyrkta ansökningar 

 

Dnr 

Sökande   

Länsstyrelsens beteckning 

Projektnamn/-innehåll Tillstyrkt  

belopp 

(kr) 

KS/2023:145 

Joeströms Fiskevårdsområde 

Nyps-id 20360195  

Skidspårsladd  37 688 

KS/2023:146 

Gunnarns Idrottsklubb 

Nyps-id 20360302 

Ungdomsverksamhet – 

gymnastik och akrobatisk 

dans 

38 536 

KS/2023:147 

Storumans Idrottsklubb 

20360313 

Förvaringshall -  

Dansgalan 

201 600 
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Tillstyrkta ansökningar – forts. 

 

Dnr 

Sökande   

Länsstyrelsens beteckning 

Projektnamn/-innehåll Tillstyrkt  

belopp 

(kr) 

KS/2023:148 

Stensele Sportklubb 

Nyps-id 20360377 

Upprustning av Blå Ku-

pan – del av ansökan som 

avser energieffektivise-

rande åtgärder (ytterbe-

lysning och fönster) 

101 822 

KS/2023:149 

Oltokkens Intresseförening 

Nyps-id 20360402 

Energibesparande åtgär-

der 

146 664 

KS/2023:150 

Sollidens Skoterklubb 

Nyps-id 20360405 

Skotersladd 25 875 

KS/2023:151 

Forsmarks Byastugeförening 

Nyps-id 20360413 

Solceller 353 250 

KS/2023:153 

Kaskeluokts Byaförening 

Nyps-id 20360419 

Eleffektivisering byastuga 268 446 

KS/2023:155 

Storumans Ångtågsförening 

Nyps-id 20360433 

Tågvärmevagn  180 000 

KS/2023:156 

Storumans Idrottsklubb 

Nyps-id 20360442 

Duschbås i Storumans 

ishall – del av ansökan 

som uppfyller länsstyrel-

sens riktlinjer för bygde-

medel 

58 208 

KS/2023:157 

Björkfors Samfällighetsför-

ening 

Nyps-id 20360443 

Leder i Hemavan 83 700 

KS/2023:158 

Kulturakademin Ideell före-

ning 

Nyps-id 20360445 

”Kulturakademin” – del 

av ansökan som avser 

cirkus och teater 

129 600 

KS/2023:159 

Gunnarns Idrottsklubb 

Nyps-id 20360446 

Ungdomsverksamhet – 

robotgräsklippare 

50 400 
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Tillstyrkta ansökningar – forts. 

 

Dnr 

Sökande   

Länsstyrelsens beteckning 

Projektnamn/-innehåll Tillstyrkt  

belopp 

(kr) 

KS/2023:160 

Storskogs Byaförening 

Nyps-id 20360449 

Underhåll av skoterled 

och skidspår 

42 408 

KS/2023:161 

Tärna IK Fjällvinden 

Nyps-id 20360452 

Energismartare hus i  

Tärnaby 

598 500 

KS/2023:162 

Storumans Skoterledsklubb 

Nyps-id 20360454 

Skoterleder i Storumans 

tätort 

186 750 

KS/2023:163 

Skarvsjöby Bygdegårdsför-

ening 

Nyps-id 20360456 

Energieffektivisering 

Skarvsjöby bygdegård 

497 222 

KS/2023:164 

Aktiv Ungdom Hemavan 

Nyps-id 20360457 

”Aktiv Ungdom Hema-

van” – del av ansökan 

som avser byte av lampor 

och element 

36 900 

KS/2023:165 

Adventkyrkan Slussfors 

Nyps-id 20360457 

Energibesparing Advent-

kyrkan Slussfors – del av 

ansökan som avser ener-

gieffektiviserande åtgär-

der (byte av vitvaror, in-

stallation av belysning) 

205 496 

KS/2023:167 

Östervik-Luleluokt ekono-

misk förening 

Nyps-id 20360467 

”Luleluokts Framtid II” 86 040 

KS/2023:168 

Storumans Folkets Hus u.p.a 

Nyps-id 20360473 

Uppgradering av IT m.m.  165 600 
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Avstyrkta ansökningar 

 

Dnr 

Sökande  

Länsstyrelsens beteckning 

Projektnamn/-innehåll 

KS/2023:148 

Stensele Sportklubb 

Nyps-id 20360377 

Upprustning av Blå Kupan – del av 

ansökan som avser byte av utrym-

ningsdörrar, bro och tak, skärmtak,  

elektroniskt lås och kaffemaskin 

KS/2023:152 

Storumans Idrottsklubb 

Nyps-id 20360415 

Storumandagarna – Tillsammans 

KS/2023:154 

Björkfors Skytteförening 

Nyps-id 20360430 

Skjutbana ”Remma”  

KS/2023:164 

Aktiv Ungdom Hemavan 

Nyps-20360457 

Aktiv Ungdom Hemavan – del av  

ansökan som avser renovering enligt 

offert från Contractor 

KS72023:165 

Adventkyrkan Slussfors 

Nyps-id 20360460 

Energibesparing Adventkyrkan  

Slussfors – del av ansökan som ej av-

ser energibesparingar (inköp av köks-

skåp och bänkskivor samt foliering av  

köksluckor) 

KS/2023:166 

Storumans Brukshundklubb 

Nyps-id 203604 

Hundvecka i Storuman 

KS/2023:169 

Luspens Ryttarförening 

Nyps-id 20360489 

Trygg och säker miljö 2 

KS/2023:170 

Blåbandisternas Fjällgårds-

förening 

Nyps-id 20360491 

Energibesparing Blå Gården Hemavan  

----- 
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Ansökan om medfinansiering - filmprojekt "Min vardag är 

bättre än din semester" 
 

Kanslienheten har via stabschef Jimmy Lindberg 2023-02-14 inkommit 

med ansökan om medfinansiering till rubricerat projekt. Ansökan omfattar 

100 000 kr. 

 

Bakgrund 

Storumans kommuns verksamheter har utmaningar med kompetensförsörj-

ningen i hela kommunen, men i synnerhet i de västra delarna. Det finns be-

hov och efterfrågan på attraktivt material som kan användas för marknads-

föring vid rekrytering. Att bo, leva och verka i fjällen är attraktivt i många 

andra delar av Sverige. Kommunen behöver synliggöra och marknadsföra 

den livsstil som vår kommun erbjuder. Genom att skapa intresse för vår 

kommun möjliggör vi för fler potentiella inflyttare och fler kvalificerade 

sökanden till våra lediga tjänster. 

 

Projektbeskrivning 

Kommunen har själv inte den tekniska utrustning eller kunskap som krävs 

för att kunna producera en film som håller den kvalitet målgruppen förvän-

tar sig. Därför behövs det anlitas extern hjälp för produktion. Målsättningen 

är att filmen ska få god räckvidd med minst 10 000 visningar på sociala ka-

naler.  

 

Ambitionen är att filmen om möjligt ska produceras av en lokal företagare 

och filmare från Tärnabyområdet med god lokalkännedom. Att vi arbetar 

med och gynnar lokala företag inom kultur och media är något vi syftar till 

att berätta om när vi marknadsför filmen, för att på så sätt även lyfta det lo-

kala närings- och kulturlivet.  

 

En film i två versioner, en längre på cirka fyra minuter och en nedklippt på 

cirka två minuter, som kan användas i flertalet kanaler under en längre tids-

period. Filmen ska berätta om och marknadsföra det goda livet och möjlig-

heterna som finns med att bo, leva och verka i vår kommun. Det är i första 

hand en marknadsföringsinsats som riktar sig till inflyttare och arbetskraft, 

inte en turistisk marknadsföringsfilm.  
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Filmen ska kunna användas på exempelvis mässor, på hemsidor, i mark-

nadsföring på sociala medier och i andra rekryterings- och marknadsfö-

ringssyften samt även av lokala företagare som rekryterar. Filmen ska 

spegla de värden och den vision som vi har i kommunens strategiska plan.  

 

Filmen kommer att ägas och hanteras av kommunstyrelseförvaltningens 

kansli. Vid ett lyckat utfall och stort intresse kan det vara aktuellt att göra 

en del två, med mer fokus på den östra kommundelen. 

 

Styrgrupp 

Stabschef, administrativ chef, näringslivsutvecklare, socialchef. 

 

Arbetsgrupp 

Kommunikatör i samarbete med konsult i form av filmare/fotograf. 

 

Projektperiod 

Mars–april 2023. 

 

Kostnadsbudget 

Köp av tjänst 100 000 kr (inkluderar manusbearbetning, rollbesättning, fil-

mande, efterbearbetning, redigering med mera). 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för projekt. Bered-

ningsgruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. Kommunledningsgruppen 

har behandlat ansökan vid sammanträde 2023-03-02 och anser att ansökan 

bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2023-02-14. 

 

Projektberedningsgruppens förslag 

 

att ansökan beviljas med 100 000 kr ur bygdemedel avsatta för näringslivs-

främjande åtgärder och medfinansiering av projekt för år 2023. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för beslut den 4 april. 

----- 
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KSAU § 51  KS/2020:976 - 001 

 

Översyn - kommunens stadsnäts tjänsteverksamhet 
 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-09-14 i ärendet översyn av politisk or-

ganisation inför mandatperioden 2023–2026 att en utredning med en konse-

kvensanalys ska genomföras om det är möjligt att överföra den del av 

kommunens stadsnät (SumNet) benämnt kommunikationsnivå med tillhö-

rande tjänster till det kommunala bolaget Industri- och logistikcentrum i 

Storuman AB.  

 

Företaget Vinnergi AB har upprättat en konsekvensanalys av föreslagen 

flytt av kapacitetsnätet för Storumans kommuns räkning. Vinnergi AB:s re-

kommendation är att inte flytta kapacitetsnätets verksamhet enligt förslaget. 

Utredarna rekommenderar i stället kommunen att upprätta en uppdaterad 

kommunal bredbandsstrategi för perioden fram till 2025. I rekommendat-

ionen finns ett förslag om en löpande, oberoende och transparenta revision-

er av stadsnätsverksamheten fram till 2025. Revisionerna ska genomföras i 

syfte att säkerhetsställa icke diskriminerande konkurrensvillkor gentemot 

privata aktörer. Revisionerna ska undersöka stadsnätets efterlevnad gente-

mot såväl ekonomiska principer för särredovisning som arbetsrutiner. 

 

Bedömning   

I Storumanmodellen bedrivs stadsnätsverksamheten på svartfibernivå med 

två olika operatörsavtal. Kunder med det som benämns avtal 1 utgörs av 

köpare som i sin tur är verksamma på kommunikationsnivån i värdekedjan 

och som i huvudsak säljer förbindelser till tjänsteleverantörer. Avtalets pris-

sättning baseras på en kr/kund-modell.  Kunder med det som benämns avtal 

2 utgörs av köpare som i huvudsak inte kommersiellt förädlar den förhyrda 

infrastrukturen utan primärt använder den för eget syfte. Avtalets prissätt-

ning är avståndsbaserat och prissatt i kr/meter. 

 

Eftersom det är kunder med avtal 1 som i huvudsak berörs i konsekvensa-

nalysen så bedöms det lämpligt att kunder med avtal 1 ges möjligheter att 

lämna yttrande över upprättad konsekvensanalys.   

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2022-10-04 § 93 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ge kunder i Storuman mo-

dellen, så kallade avtal 1-kunder, möjligheten att inkomma med yttrande 

över upprättad konsekvensanalys.  
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KSAU § 51 – forts.  

 

IT4U Sweden AB, som är den enda avtal 1-kunden, har inkommit med ytt-

rande där man anser kommunen ska skilja organisatoriskt på kommunikat-

ionsnät och svartfibernät. Som skäl anser man att kommunens kapacitetsnät 

ges orättvisa och diskriminerande fördelar, både ekonomiskt och organisa-

toriskt genom synergieffekter att driva kapacitetsnätet tillsammans med 

svartfibernätet. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2022-12-06 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att lämna över upprättad konse-

kvensanalys och IT4U:s yttrande över densamma till parlamentariska 

kommittén som får i uppdrag att lämna förslag på beslut i ärendet till kom-

munstyrelsens sammanträde 2022-12-20. 

 

Parlamentariska kommittén sammanträdde 2022-12-07 och beslutade att fö-

reslå kommunstyrelsen att man får förlängd tid att lämna förslag till beslut i 

ärendet.  

 

Kommunstyrelsen beslutade 2022-12-20 att ge parlamentariska kommittén 

förlängd tid fram till kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2023-

03-21 att lämna förslag till beslut i ärendet.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtanden 2022-09-20,  

2022-11-25 och 2022-12-12. 

 

Vid dagens sammanträde konstateras att den parlamentariska kommittén 

kommer att behöva längre tid för att ta fram ett förslag till beslut i ärendet.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att kommunstyrelsen ger den parlamentariska kommittén förlängd tid fram 

till kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde 2023-08-22 att lämna 

förslag till beslut i ärendet.  

----- 

 

 

 

 

 


